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PROTOKÓŁ NR XXIV/12 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 28 maja 2012 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    27 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXIV sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Komendanta Powiatowego Policji  

w Zgierzu i informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego.   

6. Przyjęcie informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Zgierzu  

o stanie bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej oraz zagrożeniach pożarowych 

Powiatu Zgierskiego. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLVI/408/10 z dnia 30 kwietnia 2010 r. 

w sprawie uchwalenia powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 

bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2010-2014. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a)  wyrażenia zgody na sprzedaż i udzielenie Gminie Miasto Ozorków bonifikaty od ceny 

sprzedaży udziału Powiatu Zgierskiego w nieruchomości położonej w Ozorkowie przy 

ul. Listopadowej 6b; 

b) zmiany uchwały nr XXIV/184/2000 w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie 

Społecznej Straży Rybackiej Powiatu Zgierskiego przez Okręg Polskiego Związku 

Wędkarskiego w Łodzi oraz uchwalenia regulaminu działania tej Straży; 

c) udzielenia Gminie Miasto Zgierz pomocy finansowej na realizację przygotowania do 

przyjęcia prowadzenia Młodzieżowego Domu Kultury w Zgierzu jako zadania 

publicznego o charakterze powiatowym  w zakresie edukacji publicznej; 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

10. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

13.  Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi.  

14.  Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Józef Dziemdziela otworzył XXIV sesję Rady Powiatu Zgierskiego                   

o godz. 10
05

.  

Stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitał radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 

1998r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego, wprowadza do 

porządku obrad XXIV sesji projekty uchwał w sprawach: 

1) przekazania Gminie Miasto Zgierz prowadzenia Młodzieżowego Domu Kultury  

w Zgierzu, jako zadania publicznego o charakterze powiatowym w zakresie edukacji 

publicznej; 

2) zmiany uchwały Nr XIX/176/11 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 28 grudnia 2011r.  

w sprawie przekazania Gminie Stryków prowadzenia szkół ponadgimnazjalnych  

i placówki oświatowej w Bratoszewicach; 

3) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej i udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Zgierskiego 

położonej w Bratoszewicach, gm. Stryków; 

4) udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Stryków; 

5) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom niepublicznym oraz publicznym 

niezaliczanym do sektora finansów publicznych, a także trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich wykorzystania; 

6) nadania Statutu Powiatowemu Zespołowi Opieki Zdrowotnej w Zgierzu; 

7) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr XXI/202/12 w sprawie wyboru 

biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Powiatu 

Zgierskiego za 2011 rok; 

8) zmiany uchwały nr XX/184/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 stycznia 2012r.                

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2012. 

Jednocześnie Zarząd Powiatu przekazał projekty uchwał w sprawach: 

1) zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2015;  

2) zmiany uchwały nr XX/183/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 stycznia 2012 r.  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2012-2022 

z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad XXIV sesji.  

Ponadto Zarząd Powiatu przekazał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/184/12 

Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 stycznia 2012r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2012 po autopoprawkach przyjętych przez Zarząd w dniu 28 maja br.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku projektu uchwały 

w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2015.  

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały nr XX/183/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia  

27 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2012-2022 

     Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały.  
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Wicestarosta Zgierski Marcin Karpiński, w imieniu Zarządu, wnioskował o zdjęcie                        

z porządku obrad projektów uchwał w sprawach: 

1) udzielenia Gminie Miasto Zgierz pomocy finansowej na realizację przygotowania do 

przyjęcia prowadzenia Młodzieżowego Domu Kultury w Zgierzu jako zadania 

publicznego o charakterze powiatowym  w zakresie edukacji publicznej; 

2) przekazania Gminie Miasto Zgierz prowadzenia Młodzieżowego Domu Kultury  

w Zgierzu, jako zadania publicznego o charakterze powiatowym w zakresie edukacji 

publicznej. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zdjęcie z porządku projektu uchwały w sprawie 

udzielenia Gminie Miasto Zgierz pomocy finansowej na realizację przygotowania do 

przyjęcia prowadzenia Młodzieżowego Domu Kultury w Zgierzu jako zadania publicznego             

o charakterze powiatowym  w zakresie edukacji publicznej. 

     Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada zdjęła z porządku obrad projekt uchwały. Projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zdjęcie z porządku projektu uchwały w sprawie 

przekazania Gminie Miasto Zgierz prowadzenia Młodzieżowego Domu Kultury  

w Zgierzu, jako zadania publicznego o charakterze powiatowym w zakresie edukacji 

publicznej. 

     Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada zdjęła z porządku obrad projekt uchwały. Projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXIV sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Komendanta Powiatowego Policji  

w Zgierzu i informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego.   

6. Przyjęcie informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Zgierzu  

o stanie bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej oraz zagrożeniach pożarowych 

Powiatu Zgierskiego. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLVI/408/10 z dnia 30 kwietnia 2010 r. 

w sprawie uchwalenia powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 

bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2010-2014. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a)  wyrażenia zgody na sprzedaż i udzielenie Gminie Miasto Ozorków bonifikaty od ceny 

sprzedaży udziału Powiatu Zgierskiego w nieruchomości położonej w Ozorkowie przy 

ul. Listopadowej 6b; 

b) zmiany uchwały nr XXIV/184/2000 w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie 

Społecznej Straży Rybackiej Powiatu Zgierskiego przez Okręg Polskiego Związku 

Wędkarskiego w Łodzi oraz uchwalenia regulaminu działania tej Straży; 

c) zmiany uchwały Nr XIX/176/11 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 28 grudnia 

2011r. w sprawie przekazania Gminie Stryków prowadzenia szkół 

ponadgimnazjalnych i placówki oświatowej w Bratoszewicach; 
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d) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej i udzielenie bonifikaty od 

ceny sprzedaży zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Zgierskiego położonej w Bratoszewicach, gm. Stryków; 

e) udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Stryków; 

f) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom niepublicznym oraz 

publicznym niezaliczanym do sektora finansów publicznych, a także trybu  

i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania; 

g) nadania Statutu Powiatowemu Zespołowi Opieki Zdrowotnej w Zgierzu; 

h) zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2015; 

i) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr XXI/202/12 w sprawie 

wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania sprawozdania 

finansowego Powiatu Zgierskiego za 2011 rok; 

j) zmiany uchwały nr XX/184/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 stycznia 

2012r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2012                     

– po autoprawkach; 

k) zmiany uchwały nr XX/183/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 stycznia 2012 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na 

lata 2012-2022. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

10. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

13.  Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi.  

14.  Zamknięcie obrad XXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Radni otrzymali ustalony porządek obrad. 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z XXIII sesji nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXIII sesji. 

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  

 

Ad. 4 

Radni nie składali interpelacji i zapytań. 

 

Opinie Komisji do materiałów zgłoszonych na XXIV sesję stanowią załącznik nr 6                         

do protokołu.   

 

Ad. 5   

Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Zgierzu i informacji                  

o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji Iwona Lewandowska przedstawiła sprawozdanie. 
 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego do sprawozdania. 
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Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Janusz Rajtar podkreślił,            

że na Komisji w dyskusji były poruszane sprawy związane ze stanem porządku                                

i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu Zgierskiego. Komisja wyrażała zadowolenie 

z faktu, że przy tej uszczuplonej liczbie funkcjonariuszy istnieje możliwość prowadzenia 

różnorakich form profilaktyki w zakresie profilaktyki dzieci i młodzieży. Efekt akcji 

związanych z trzeźwością kierowców i ilość przeprowadzonych kontroli powinien owocować 

w najbliższej przyszłości spadkiem zdarzeń, czyli ilości nietrzeźwych kierowców na drogach. 

Komisja dyskutowała również na temat przygotowań do EURO i ma pełną informację na 

temat zadań, jakie czekają policję w tym czasie. Te wszystkie akcje, wszystkie działania 

profilaktyczne wymagają zaangażowania, wymagają pełnej sprawności i mobilności służb, 

które Komenda Powiatowa Policji ma do dyspozycji. Za wszystkie podejmowane działania 

należą się podziękowania.  

 

Przewodniczący Rady wyraził uznanie dla działań prowadzonych przez Komendę Powiatową 

Policji. Wszystkie akcje, kontrole przyczyniają się do poprawy bezpieczeństwa.               

Następnie nawiązując do EURO zapytał, czy planowane są strefy kibica w Powiecie 

Zgierskim i jak wygląda plan zabezpieczenia tego tak ważnego wydarzenia.     

 

Komendant odpowiedziała, że policjanci z Powiatu Zgierskiego uczestniczą dość skromnie            

w zabezpieczeniu imprez związanych z EURO w Polsce. Mianowicie wyjeżdża od nich 6 

policjantów ruchu drogowego (stanowiąc 2 załogi, 2 radiowozy) i 4 policjantów pionu 

kryminalnego, którzy będą do dyspozycji Poznania i Warszawy. Pozostali pełnią służbę na 

terenie Komendy Powiatowej Policji w Zgierzu. Na terenie Powiatu Zgierskiego największą 

co do ilości dni strefą publicznego oglądania meczów tzw. strefa kibica będzie                              

w Aleksandrowie Łódzkim.  Jest ona przewidziana na 1600 osób. W związku z tym Komenda 

Powiatowa Policji nie będzie musiała delegować policjantów do zabezpieczenia strefy kibica 

w Łodzi na terenie Manufaktury i Portu Łódź. Drugą strefą będzie strefa w Głownie w dniu 

12 czerwca na mecz Polski z Rosją i będzie to strefa mobilna na 900 osób. Są jeszcze 

zapowiedzi utworzenia trzeciej strefy na terenie Zgierza w dniu 13 i 14 czerwca. Oprócz tego 

będą jeszcze puby, w których będą oglądane mecze do 150 osób, których nie trzeba nigdzie 

zgłaszać. Są powołane tzw. nieetatowe oddziały policji tworzące kompanię do dyspozycji 

Komendanta Wojewódzkiego Policji. Zgierscy policjanci z pabianickimi (w liczbie 40) 

stanowią trzecią kompanię nieetatowego oddziału policji i prawdopodobnie będą pełnić 

służbę na terenie Powiatu Zgierskiego. Na terenie województwa łódzkiego jest szereg miejsc, 

w których będą przebywali kibice z zagranicy, głównie kibice z Rosji i Hiszpanii. Są na to 

przygotowani również z pełnieniem służby na stanowisku kierowania, a więc przy odbiorze 

numerów 112 wpływających do Komendy Powiatowej Policji. Siłą wsparcia dla policjantów 

służby dyżurnej będą stażyści skierowani z Powiatowego Urzędu Pracy w Zgierzu  władający 

językami obcymi w stopniu komunikatywnym. Na terenie województwa także będzie 

uruchomiony numer telefonu ze stanowiskami obsługi do godz. 22 przez osoby władające 

językami obcymi. Będzie to siła wsparcia w przypadku jakiś problemów.  

Reasumując Komendant sądzi, że są przygotowani do zabezpieczenia EURO, wiedzą, że to 

obłożenie prac dopiero przed nimi, bo strefy kibica są w momencie powstawania. Od 15 maja 

do 7 lipca policjanci mają wstrzymane urlopy. Będzie to trudna sytuacja, ale uważa, że dadzą 

radę.  

 

Radny Tadeusz Iwaniuk zwrócił uwagę, na wzrost ilości drobnych przestępstw rodzinnych               

i zakłócania porządku. Prace te policja prowadzi wspólnie ze Strażą Miejską. Czy ten wzrost  

łączy się z pogorszeniem tej współpracy. Czy współpraca ze Strażą Miejską ma miejsce też             

w godzinach nocnych.  
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Komendant wyjaśniła, że w tej chwili nastąpiło zmniejszenie stanu etatowego Straży 

Miejskiej i te służby w godzinach nocnych są służbami sporadycznymi. Rola Straży Miejskiej 

jest trochę inna niż policji. Straż Miejska ma zadania o charakterze porządkowym i wcale nie 

jest prawdą, że gro spraw policja załatwia ze Strażą Miejską. Wspólne działania obydwu 

służb dotyczą służb typowo porządkowych. Bardzo by chcieli, aby Straż Miejska została 

wyposażona w samochód do dowozu osób nietrzeźwych do pomieszczenia dla osób 

zatrzymanych. Zdecydowanie to usprawniłoby służbę policji. Każdorazowo osoba nietrzeźwa 

wymaga przed osadzeniem do wytrzeźwienia przebadania przez lekarza. Przy obsłudze 

takiego zdarzenia radiowóz wyrwany jest nawet do 2 godzin. Są jedyną jednostką w skali 

województwa, która współpracuje ze Strażą Miejską. Ta współpraca jest bezproblemowa.  

 

Radny Tadeusz Iwaniuk powiedział, że otrzymuje sygnały, iż usytuowanie radaru przez Straż 

Miejską jest w bardzo dziwnych miejscach, gdzie w 99% jest chęć zysku na mandatach,                     

a w 1% chodzi o bezpieczeństwo. Przykładem może być  ul. Konstantynowska, gdzie 200 m 

za tablicą Zgierz ustawiany jest fotoradar, natomiast 500 m dalej jest cmentarz wyjątkowo 

niebezpieczne miejsce i tam nigdy fotoradaru nie ma. Usytuowanie radaru wymaga zgody 

Komendy Powiatowej Policji. Jak to wygląda, czy policja ma wgląd w miejsca ustawiania 

radaru, żeby one były bardziej logiczne pod względem bezpieczeństwa, a nie pod względem 

finansowym.  

Ponadto radny wie, iż informacja o kontroli prędkości radarowej wymaga ustawienia znaku 

D-51. Znak ten z założenia ma poinformować kierowców o ewentualnym pomiarze prędkości. 

Jeżeli ten znak jest ustawiony na 1,5 km, a na tym odcinku są trzy czy 4 drogi boczne,                      

z których kierowca wyjeżdżając nie będzie widział tego znaku, czy w tym momencie, jeżeli 

nie został poinformowany o ewentualnej kontroli może odpowiadać za przekroczenie 

prędkości.  

 

Komendant podkreślił, że ten znak ma charakter tylko i wyłącznie informacyjny. Nie jest 

znakiem zakazu bądź nakazu. Kierujący powinien odpowiadać popełniając wykroczenie 

przekroczenia prędkości. Komendant przyznała, że faktycznie opiniują każde miejsce,                   

w którym Straż Miejska wystawia miernik prędkości. Jednak te miejsca mają swoje 

uzasadnienie w analizie zagrożenia prowadzonej dla każdej ulicy. Jeżeli chodzi o ulicę 

Konstantynowską to akurat ona jest ulicą dość obleganą, na pewnym odcinku dość szeroką             

i bardzo często występują tam sytuacje przekroczenia prędkości.    

 

Radny Dariusz Cłapa był zainteresowany czy policja zauważa, problemy związane                                 

z kryzysem gospodarczym, bezrobociem i pojawiającą się związaną z tym patologią. Czy jest 

zwiększenie przestępstw i na co społeczeństwo powinno w takich okolicznościach zwrócić 

uwagę. Następnie zapytał, czy policja rozważała możliwość wykorzystania w celach 

prewencyjnych monitorów w autobusach.  

 

Komendant  przyznała, że ubożenie społeczeństwa ma odzwierciedlenie w przestępczości. 

Wzrasta ilość przestępstw tych prostych i pospolitych, czyli wzrost kradzieży                             

tzw. sklepowych do kwoty 250 zł - traktowanych jako wykroczenia.  Uszkodzenia mienia 

wynikają ze zjawiska i bezrobocia i patologii.  W sposób bezmyślny dokonuje się uszkodzeń. 

Od lat apeluje do samorządów gminnych o podjęcie uchwał zobowiązujących 

administratorów budynków do usuwania z budynków naniesień w postaci „graffiti”. Ważne 

jest to, żeby społeczeństwo nie tolerowało bałaganu, popełniania wykroczeń czy przestępstw. 

Powinno reagować na wszelkiego rodzaju złe nawyki. Taka postawa na pewno będzie 

przynosić efekty.   

Monitoring w autobusach komunikacji miejskiej w Zgierzu jest pomysłem policji i władz 

Miasta Zgierza. Była to bardzo trafna decyzja, bo dzięki temu policja wykryła ileś sprawców 

kradzieży kieszonkowych, rozboje, które miały miejsce na terenie autobusu.  O tym trzeba 
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mówić, to jest tak zwana prewencja ogólna. Jeżeli będzie wiadomo, że dzięki monitoringu 

można zidentyfikować sprawcę to tych zdarzeń w autobusach będzie mniej. Także zakładanie 

monitoringów to są pieniądze nie wyrzucone, ale bardzo dobrze lokowane w bezpieczeństwo.   

 

Radny Adam Bączyk zadał pytanie, jak rozstrzygana jest sprawa mandatowania w przypadku 

wykrycia wykroczenia przez zintegrowany patrol.  

 

Komendant oznajmiła, że oczywiście mandatuje Straż Miejska, bo środki idą do budżetu 

samorządu.  

 

Radny Adam Bączyk zapytał, jak Komendant ocenia skuteczność przeprowadzonej akcji 

związanej z dopalaczami. 

 

Komendant oznajmiła, że w roku poprzedzającym mieli zmonitorowane kilka przypadków                 

(4 lub 5), potwierdzonych przez Instytut Medycyny Pracy, zatrucia środkiem, który osoba 

nabyła w sklepie z dopalaczami. Było to wówczas zjawisko niepokojące w stopniu znacznym. 

Obserwowali dzieci i młodzież dokonujące zakupu tych środków będących w wolnym 

obrocie. Wie, że teraz można zakupić dopalacze drogą internetową. W przeciągu ostatniego 

roku nie odnotowali zjawiska zatrucia środkiem, który mógł być dopalaczem. W oparciu                  

o własne doświadczenie widzi w tym aspekcie zasadniczą poprawę. Ma jednak świadomość, 

że nic nie znosi próżni i to zjawisko będzie się odbudowywało i wymaga stałej kontroli 

społeczeństwa nad tym faktem.  

 

Radny Mirosław Pilarski zwrócił uwagę na kolejny wypadek na rondzie Emilia.                          

W poprzednim tygodniu była wywrócona ciężarówka. 

Poza tym zdaniem radnego przeprowadzanie akcji trzeźwy poranek przyczynia się bardzo do  

hamowania ruchu. W przypadku zatrzymania pojazdu do kontroli powstają kilometrowe 

korki. Czy nie można do tego celu wykorzystywać zatoczki, nie powodowałoby to 

utrudnienia w ruchu. Czy nie można tego jakoś usprawnić.  

 

Komendant podkreśliła, że część akcji trzeźwy poranek to jest takie działanie profilaktyczne 

policji w całym kraju, które jest i będzie póki to zjawisko nie zostanie wykorzenione. Policji 

nie chodzi o to, żeby robić korki w mieście, tylko o to, żeby zwrócić uwagę ludzi na to,                  

że taką kontrolę mogą mieć. Możliwości są ograniczone, bo drogi są jakie są. Są wąskie.             

Od tych akcji na pewno odstępować nie będą.  

Natomiast jeśli chodzi o rondo w Emilii to opinia policji w tym zakresie poddawała                      

w wątpliwość szerokości tego ronda. Była to tylko opinia. Na początku na rondzie tych 

zdarzeń było więcej, obecnie jest ich coraz mniej. Ostatnio była właśnie sytuacja, gdzie tir się 

przewrócił i były utrudnione i dojazdy i wyjazdy.  

Następnie Komendant korzystając z okazji podziękowała za współpracę. Nadmieniła,                    

że Komenda Powiatowa Policji potrzeby ma ogromne i każde wsparcie finansowe będzie 

miało pozytywny wpływ na jej funkcjonowanie.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  
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Ad. 6 

Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Zgierzu  

o stanie bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej oraz zagrożeniach pożarowych Powiatu 

Zgierskiego stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Zastępca Komendanta PSP w Zgierzu Waldemar Mrulewicz przedstawił informację. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego do informacji.  

Następnie w uzupełnieniu informacji podał, że na terenie Powiatu Zgierskiego jest ponad 50 

jednostek OSP, w których jest skupionych ponad 2000 ludzi. W krajowym systemie jest 21 

jednostek i ok. 600 członków OSP. Krajowy system to te jednostki, które są lepiej 

doposażone, doszkolone i mogą prowadzić działania nie tylko na terenie gminy czy powiatu, 

ale również kraju. Pokreślił, że dwie jednostki OSP szczególnie wyróżniają  się pod 

względem ilości interwencji – są to jednostki w Aleksandrowie Łódzkim i w Głownie.                  

Przy czym jednostka OSP w Aleksandrowie Łódzkim pod tym względem jest w pierwszej 

dziesiątce w kraju.  

 

Radny Krzysztof Kozłowski nawiązując do danych przedstawionych w tabeli na str. 13 

zastanawiał się, czy nie jest za mała obsada osobowa. 

 

Komendant wyjaśnił, że tabela podaje obsadę osobową ratowników w danym dniu                     

tzw. minimum operacyjne. Takie są przepisy ustawowe i trzeba ich przestrzegać. Strażaków, 

jak wszystkich, obowiązuje 40 godzinny tydzień pracy, urlopy. W Zgierzu jest 57 osób                   

w systemie zmianowym,  19 osób na jednej zmianie, z czego:   9 jest na wolnym 10 jest na 

służbie - stąd jest to 52%. W Strykowie jest 11 strażaków, to z tego: 7 jest na służbie a 4 jest 

na wolnym, co daje 63%.  Mimo tego i tak pracują w godzinach nadliczbowych,  w Powiecie 

Zgierskim ok. 1000 nadgodzin przypada na 1 pracownika 1,5 rocznym w okresie 

rozliczeniowym.  

 

Przewodniczący Rady dodał, że straż pracuje w ruchu ciągłym 24 h od poniedziałku do 

niedzieli włącznie. Dlatego są takie obsady.  

 

Radny Adam Bączyk poprosił o informacje: 

 czy w Komendzie Powiatowej PSP też ma miejsce sytuacja przesunięcia etatów                     

np. do Komendy Wojewódzkiej PSP jak w przypadku Komendy Powiatowej Policji; 

 jak wygląda sprawa utworzenia Centrum Powiadamiania Ratunkowego w Zgierzu.  

 

Komendant odpowiedział, że w Straży Pożarnej starają się utrzymywać 100% zatrudnienia. 

Na koniec 2011 roku mieli 100% zatrudnienia. W tym roku przy współpracy z Powiatowym 

Urzędem Pracy 3 osoby zostały wysłane na kurs i potem zostaną zatrudnione w straży. 

Szykowana jest kolejna grupa 6 osobowa, która zostanie wysłana na kurs od lipca br.               

Także ma nadzieję, że na koniec 2012 roku również będą mieć 100 % zatrudnienie. Poza tym 

mają obiecanych 2 absolwentów ze szkoły aspirantów.  

Co do CPR to dokumenty, które są w Komendzie PSP w Zgierzu wskazują na to, że one być 

może powstaną. Nie posiada żadnego dokumentu, który by odwoływał wcześniejsze decyzje. 

Założeniem było utworzenie 8 CPR na terenie województwa, w tym 1 na terenie Powiatu 

Zgierskiego w Komendzie Powiatowej PSP w Zgierzu. W związku z tym otrzymali pewną 

pulę środków, które zainwestowali w systemy informatyczne i wyposażenie pomieszczeń. 

Prawdopodobnie w tej chwili są podejmowane działania zmierzające do utworzenia jednego 

CPR w Łodzi, który będzie obsługiwał między innymi Powiat Zgierski. Póki co straż 

funkcjonuje cały czas na tych samych zasadach. Jeżeli wchodzi na numer alarmowy 112 
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zgłoszenie o potrzebie np. podjęcia działań przez państwowe ratownictwo medyczne to ono 

jest przekierowywane bezpośrednio do dyspozytorni w Łodzi, która dysponuje karetki do 

zdarzeń.   

 

Radny Arkadiusz Cichecki przekazał, że 2 miesiące temu miało miejsce zdarzenie                         

w Malanowie miejscowości położonej w powiecie pabianickim, gdzie spłonął duży zakład 

produkcyjny. Bezpośrednio z tą miejscowością, w odległości ok. 1 km, sąsiaduje OSP                  

w Bełdowie (Powiat Zgierski), gdzie po zgłoszeniu pojawił się problem z podjęciem decyzji 

czy ma ona interweniować czy nie. Na szczęście interweniowała. W oparciu o to radny 

zapytał, czy jest jakieś porozumienie między samorządami, które by takie sztuczne granice 

administracyjne likwidowało, gdzie straż może podejmować decyzję racjonalną i w związku          

z tym zapobiega tragedii.  

 

Komendant poinformował, że są podpisane porozumienia pomiędzy komendami  

powiatowymi i miejskimi PSP, poza tym wyznaczone są tzw. rejony działania poza swoim 

obszarem. Straż pożarna nie trzyma się ściśle granic administracyjnych miast, gmin, 

powiatów. W przypadku Malanowa przesłuchując rejestrator zgłoszeń okazało się, że dyżurny 

operacyjny w Zgierzu nie miał pełnej informacji co się naprawdę pali, bo w pierwszej fazie 

był to pożar trawy, potem był to pożar jakiegoś niezidentyfikowanego obiektu, a w końcu 

okazało się, że był to zakład produkcyjny. Dyżurny otrzymując zgłoszenie przekazuje 

informację tej jednostce, która do zdarzenia wyjeżdża. Gdyby było od razu podane                        

w zgłoszeniu, że pali się zakład produkcyjny to oprócz jednostki w Bełdowie pojechałaby też 

jednostka JRG ze Zgierza.  

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie informację. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła.  

 

Ad. 7 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XLVI/408/10 z dnia 30 kwietnia 2010 r. w sprawie 

uchwalenia powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 

bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2010-2014 stanowi załącznik nr 9 

do protokołu. 

 

Sekretarz Powiatu Zgierskiego Adam Świniuch przedstawił sprawozdanie.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego do sprawozdania. 

 

Radny Janusz Rajtar przypomniał, że rok temu wyrażał się dość krytycznie w sprawie 

sprawozdawania do zapisów dotyczących bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 

Powiatu Zgierskiego. Program jest bardzo istotnym, ponieważ obejmuje współdziałanie                   

w zakresie bezpieczeństwa i porządku publicznego służb, straży, jednostek organizacyjnych 

powiatu i instytucji. Tryb sprawozdawania z realizacji tego programu powinien być taki, aby 

można było stwierdzić czy ta poprawa istnieje, czy gdzieś w jakiś obszarach należy wzmóc 

działania. Tegoroczne sprawozdanie obejmuje wszystkie działania i wskazuje jakie działania 

winny być podjęte, aby ten program w 2014 roku można było rozliczyć.  
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach o godz. 12
05

. 

Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 12
45

. 

 

Ad. 8a) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż i udzielenie Gminie Miasto 

Ozorków bonifikaty od ceny sprzedaży udziału Powiatu Zgierskiego w nieruchomości 

położonej w Ozorkowie przy ul. Listopadowej 6b stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/218/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 maja 2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż i udzielenie 

Gminie Miasto Ozorków bonifikaty od ceny sprzedaży udziału Powiatu Zgierskiego                         

w nieruchomości położonej w Ozorkowie przy ul. Listopadowej 6b stanowi załącznik nr 11 

do protokołu.  

 

Ad. 8b) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/184/2000 w sprawie wyrażenia zgody 

na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej Powiatu Zgierskiego przez Okręg Polskiego 

Związku Wędkarskiego w Łodzi oraz uchwalenia regulaminu działania tej Straży stanowi 

załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Budziarski przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/219/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 maja 2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej 

Straży Rybackiej Powiatu Zgierskiego przez Okręg Polskiego Związku Wędkarskiego                   
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w Łodzi oraz uchwalenia regulaminu działania tej Straży stanowi załącznik nr 13                          

do protokołu.  

 

Ad. 8c) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/176/11 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia           

28 grudnia 2011r. w sprawie przekazania Gminie Stryków prowadzenia szkół 

ponadgimnazjalnych i placówki oświatowej w Bratoszewicach stanowi załącznik nr 14                

do protokołu. 

 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/220/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 maja 2012 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/176/11 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 grudnia 2011r. w sprawie przekazania Gminie Stryków prowadzenia 

szkół ponadgimnazjalnych i placówki oświatowej w Bratoszewicach stanowi załącznik nr 15 

do protokołu.  

 

Ad. 8d) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej                        

i udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży zabudowanej nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Zgierskiego położonej w Bratoszewicach, gm. Stryków stanowi załącznik nr 16                

do protokołu. 

 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/221/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 maja 2012 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej i udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży zabudowanej nieruchomości 

stanowiącej własność Powiatu Zgierskiego położonej w Bratoszewicach, gm. Stryków 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
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Ad. 8e) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Stryków stanowi załącznik 

nr 18 do protokołu. 

 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/222/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 maja 2012 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Stryków 

w stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Ad. 8f) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom 

niepublicznym oraz publicznym niezaliczanym do sektora finansów publicznych, a także 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania stanowi załącznik nr 20                         

do protokołu. 

 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały. Zgłosił autopoprawkę, aby w § 8 ust. 4 zapis                 

„ust. 1 –„ zastąpić zapisem „ust. 1 - 3”. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/223/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 maja 2012 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 

szkołom niepublicznym oraz publicznym niezaliczanym do sektora finansów publicznych,                 

a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania w stanowi załącznik nr 21 

do protokołu.  

 

Ad. 8g) 

Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Powiatowemu Zespołowi Opieki Zdrowotnej                     

w Zgierzu stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Radny Adam Bączyk zapytał: 

 czy zapis § 17 ust. 2 jest również zawarty w obowiązującym Statucie PZOZ, 

 czy są zmiany dotyczące przedstawiania bilansu finansowego. Do tej pory obowiązywało 

kwartalne sprawozdanie o przychodach, kosztach i wyniku finansowym.   

 

Wicestarosta w odpowiedzi poinformował, że sprawozdania kwartalne wynikają z uchwał 

Rady Powiatu Zgierskiego dotyczących trybu nadzoru nad ZOZ. Zarząd zastanawiał się nad 

zmianą tych uchwał. Jednak po raz pierwszy od lat pojawił się ujemny wynik finansowy 

PZOZ i chyba nadal pozostanie składanie kwartalnych sprawozdań w celu bieżącej kontroli 

tej sytuacji. Zgodnie z nową ustawą od 2013 r. ujemny wynik finansowy będzie musiał być 

pokrywany przez organ tworzący. Natomiast zapisy dotyczące spraw finansowych są 

zapisami nowymi wprowadzonymi przez Zarząd Powiatu, co do możliwości takiego bardziej 

samodzielnego funkcjonowania PZOZ. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/224/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 maja 2012 r. w sprawie nadania Statutu Powiatowemu Zespołowi 

Opieki Zdrowotnej w Zgierzu stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

Ad. 8h) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata                  

2007-2015 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały. Zgłosił autopoprawkę polegającą na zastąpieniu            

w załączniku do uchwały kwoty „1.133.000” kwotą  „1.934.250,12”.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Statutowo-Prawnej, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  19 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    7 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/225/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 maja 2012 r. w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu 

Zgierskiego na lata 2007-2015 stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  
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Ad. 8i) 

Projekt uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale                          

Nr XXI/202/12 w sprawie wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania 

sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za 2011 rok stanowi załącznik nr 26                       

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/226/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 maja 2012 r. w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej               

w uchwale Nr XXI/202/12 w sprawie wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia 

badania sprawozdania finansowego Powiatu Zgierskiego za 2011 rok stanowi załącznik nr 27 

do protokołu.  

 

Ad. 8j) 

Projekt uchwały  w sprawie zmiany uchwały nr XX/184/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

27 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2012  stanowi 

załącznik nr 28  do protokołu. 

 

Projekt uchwały  w sprawie zmiany uchwały nr XX/184/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

27 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2012                         

– po autopoprawkach z dnia 28 maja 2012r. stanowi załącznik nr 29  do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Iwona Stańczyk przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach. 

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    9 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/227/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 maja 2012 r. w sprawie zmiany uchwały nr XX/184/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 27 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na 

rok 2012  stanowi załącznik nr 30 do protokołu.  
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Ad. 8j) 

Projekt uchwały  w sprawie zmiany uchwały nr XX/183/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                   

27 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2012-2022  stanowi załącznik nr 31  do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Statutowo-Prawnej, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXIV/228/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 28 maja 2012 r. w sprawie zmiany uchwały nr XX/183/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 27 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2012-2022 stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

 

Ad. 9 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

Powiatu stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  
 

Ad. 10 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Nie udzielano odpowiedzi z uwagi na brak interpelacji i zapytań radnych.  
 

Ad. 12 

Radni nie składali oświadczeń i wniosków. 
 

Przewodniczący Rady przekazał informację, że kolejna sesja Rady Powiatu Zgierskiego 

odbędzie się 22 czerwca br. Termin przesunięty o tydzień z uwagi na zakończenie roku 

szkolnego 29.06.2012r.   
 

Ad. 13 

Dyrektor Młodzieżowego Domu Kultury w Zgierzu Jadwiga Wlaźlińska powiedziała, że te 

emocje są stąd, że to bez ich udziału wszystko zapada. Dziś trzyma teczkę, w której ma prawo 

ustanowione, w tym:  

 uchwałę Zarządu Powiatu Zgierskiego w sprawie przejęcia przez Powiat Zgierski                   

od Skarbu Państwa darowizny nieruchomości położonej w Zgierzu przy ul. Dąbrowskiego 

18, a darowizna ta będzie przeznaczona na utworzenie siedziby Młodzieżowego Domu 

Kultury; 

 zarządzenie w sprawie powołania zespołu ds. modernizacji tego obiektu. Dyrektor też jest 

w składzie tego 5 osobowego zespołu, którego zadaniem jest w szczególności 

koordynowanie i sprawowanie nadzoru nad prawidłowym przebiegiem prac związanych                        

z modernizacją obiektu przy ul. Dąbrowskiego 18 na potrzeby MDK.  
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Byli na sesji, kiedy był uchwalany budżet Powiatu Zgierskiego. Był wniosek, aby 800.000 zł 

przeznaczyć na potrzeby tej siedziby. Trochę się wówczas emocjonowali, bo kwota ta była 

zmniejszana, ale radni zapewniali dyrektor, że na początek wystarczy te 371.000 zł - taka 

kwota widnieje w budżecie Powiatu na adaptację budynku na potrzeby MDK. Napisali 

program funkcjonalny Młodzieżowego Domu Kultury. Dyrektor ma też wniosek o wszczęcie 

procedury na zamówienie publiczne oraz ma też  szacowanie wartości zamówienia 

publicznego. Byli zadowoleni z podjętych działań.  Aż tu zaczęły docierać do nich 

informacje, że są podejmowane zupełnie inne działania. Matka z Rady rodziców wykonywała 

telefony na potwierdzenie tych wiadomości, nie mogła uzyskać informacji czy to prawda.             

Na portalu ezg.info.pl była krótka zajawka, na stronie starostwa też było krótko. Na drugi  

dzień ktoś powiedział, że SLD zamieściło cały list intencyjny - przeczytajcie sobie. To tak 

bardzo boli, że nikt nie traktuje poważnie tego społeczeństwa obywatelskiego, które chce 

uczestniczyć w życiu tego powiatu. Chcą w końcu wiedzieć jak mają pracować. Dzieciństwo 

nie czeka. Każdego dnia idą do pracy i zajmują się tym jak najlepiej potrafią. „Od państwa  

również słyszę, że merytorycznie wysoko nas cenicie. Panie starosto ja pamiętam jak pan 

mówił pięknie, że się obronił dom kultury w Aleksandrowie bardzo żałuję, że nie jestem            

z Aleksandrowa, bo chyba nie bylibyśmy po dwóch stronach barykady. Mamy chyba 

podobny patriotyzm lokalny. I dlatego mi jest tak trudno.”  

 

Były uczestnik MDK powiedział, że specjalnie przyjechał z Londynu, gdzie mieszkam od lat 

7, aby bronić MDK, z którym jest związany od roku 1997r. To jest jego drugi dom i dla niego 

jest w stanie zrobić wszystko. Jest na chorobowym, żeby przyjechać go bronić. Zaznaczył,           

że w ciągu 9 dni, kiedy otworzyli grupę na Facebooku, zgłosiło się 2500 osób, żeby 

uczestniczyć w tej grupie. Co więcej w ciągu niecałych 2 dni zebrali 120 podpisów pod 

elektroniczną petycją, i w tym samym czasie 200 podpisów pod petycją papierową. Zwrócił 

uwagę na to jak wielką siłę odgrywają media socjalne i na to, że ludzie są niezadowoleni                

z tego, że nie szanuje się ciężkiej pracy tych ludzi. „Tak zrobiło się w Egipcie, w pozostałych 

krajach arabskich tzw. arabska wioska, gdzie ludzie niezadowoleni wzięli do mediów 

socjalnych i zorganizowali rewolucję. Również nie podoba bała mi się kpina pana 

Przewodniczącego, który na zewnątrz powiedział, że może powinniśmy usunąć Urząd Miasta 

z Urzędu Miasta i obsadzić dyrekcję Wlaźlińską tam, a z sali konferencyjnej zrobić salę na 

występy. Dyrekcja Jadwiga Wlaźlińska jest jedną z niewielu osób, których darzę takim 

szacunkiem jakim darzę.  To ona, tak naprawdę, nauczyła mnie dokąd mogę dojść i pokazała 

mi to, że stać mnie na wiele. Z zakompleksionego, grubego chłopca zostałem głową 

marketingu i międzynarodowych relacji dla jednej z bardziej progresywnych marek 

ubraniowych w Londynie. Nie byłbym w stanie zrobić tego, gdyby nie wsparcie takich ludzi 

jak dyrekcja Wlaźlińska i wszyscy wychowawcy w MDK. Bardzo proszę weźcie pod uwagę 

to, że przez media socjalne patrzy na was cała Polska i nie tylko. Ludzie z Opola, ludzie ze 

Starogardu, ludzie z Hamburga, Londynu, Paryża wyrazili swoje zaniepokojenie stanem 

kultury. Patrzy na was świat. Decyzja jest w waszych rękach. Zgierz na krótką chwilę staje się 

centrum uwagi. Drodzy państwo radni, panie Przewodniczący, panie Starosto zdecydujcie 

mądrze, bo młodzież jest przyszłością.” 

 

Wolontariuszka z Armenii oznajmiła, że chciałaby wiedzieć co będzie z MDK. Nie rozumie 

dlaczego może być zamknięty. Pracowała w nim 9 miesięcy i jest on dla niej jak dom                    

w Polsce. Wie, że ma 60 lat i jest też jak ośrodek historyczny dla Zgierza. MDK jest jak 

życie, łączy przeszłość, teraźniejszość i przyszłość. MDK to kulturalne centrum, ośrodek 

historyczny, dzisiaj są to dzieci, a jutro to będzie przyszłość Zgierza. „To jest w waszych  

rękach jak chcecie widzieć tę przyszłość Zgierza.  Ja tam pracowałam i widziałam jak dzieci       

z miłością przychodzą do MDK i go naprawdę kochają. Jest tam dużo talentów. To jest 

bardzo fajne miejsce. Będzie bardzo źle jak nie będzie MDK dla Zgierza.” Mieszka w Łodzi              

z innymi wolontariuszami z innych krajów, którzy byli w MDK w Zgierzu i mówili jej, że jest 
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bardzo szczęśliwa pracując w takim centrum kulturalnym. Byłoby bardzo szkoda gdyby 

MDK nie było, MDK dla Zgierza jest najlepszy. Musi wracać do Armenii, ale chciałaby 

zostać, żeby wiedzieć co z MDK. Jest dziennikarzem i chce o tym pisać. Upadek kulturalny 

obserwowany jest na całym świecie, nie tylko w Zgierzu. Teraz młodych ludzi interesuje 

komputer, a to nie jest dobra przyszłość.  

 

Pracownik MDK wypowiedziała się następująco: „to jest bardzo trudne, ponieważ my 

pracownicy, rodzice, dzieci musimy walczyć o to, co państwo powinniście nam zapewnić 

zgodnie z prawem. Z zespołami, z młodzieżą, z dziećmi jeździmy po całej Polsce, 

występujemy na różnych festiwalach, konkursach, przeglądach, patrzymy jak tam wyglądają 

domy kultury. To jest przykre, że my jeżdżąc po Polsce reklamujemy Powiat Zgierski, 

zapraszamy ich do nas, organizujemy imprezy ogólnopolskie, oni przyjeżdżają i oczy im się 

szeroko otwierają co wy robicie w takim domu kultury, że to tak wszystko działa. A władze 

powiatu mimo licznych zaproszeń ograniczają się tylko i wyłącznie do patronatu. Dziękujemy 

w ogóle i za to chociaż; bo nigdy mimo zaproszeń władze powiatu nie przyszły nawet 

wręczyć dziecku nagrody. To jest żenujące proszę państwa. Do Aleksandrowa pan Starosta 

jeździ, uśmiecha się. Panie Starosto ja byłam w Aleksandrowie, słyszałam pańskie słowa.           

To było przykre. Jest pan Starostą Zgierskim, a nie w Aleksandrowie. Jeśli panu ciąży to,                   

że jest pan Zgierskim Starostą to jest wyjście z tej sytuacji. Przykro nam jest, że musimy się 

posuwać do takich działań - naprawdę. Macie młodzież zdolną i dzieci zdolne w Powiecie 

Zgierskim i w mieście Zgierzu. Cały świat inwestuje w młodzież, dlaczego nie Powiat 

Zgierski. Gdzie są te pieniądze, które były przeznaczone w budżecie na remont                                 

i dostosowanie budynku po sądzie. Takie jest moje pytanie, gdzie są te pieniążki i kiedy 

Powiat Zgierski się obudzi? Mamy najgorszy budynek w mieście, w powiecie. Aleksandrów 

piękny, Ozorków piękny, a miasto Zgierz, Powiat Zgierski stolica powiatu budynek, który się 

rozpada. Błagam państwa, w imieniu własnym, dzieci i pracowników zacznijcie myśleć                    

o przyszłości, nie zachowujcie się, nie wiem z góry przepraszam, trochę jak maszynki do 

głosowania. Na Komisji Oświaty miałam wrażenie, że Komisja nie wiedziała o co chodzi,              

nie miała pojęcia o tym, że miasto nie ma ochoty dokładać do budżetu. Te 450.000 zł, które 

chcieliście państwo miastu przekazać to subwencja oświatowa. Aleksandrów dokłada do 

budżetu i dlatego jest im dobrze w MDK w Aleksandrowie. Dlatego w Ozorkowie będzie 

dobrze, bo miasto Ozorków też dokłada do budżetu. Nikt z państwa podejrzewam nie 

zainteresował się tym, co będzie z nami dalej po przekazaniu nas do miasta. Co by było 

gdybyśmy nie przyszli tutaj na Komisję Oświaty. Na pewno Komisja Oświaty pozytywnie by 

zaopiniowała ten wniosek Zarządu. I co by z nami było. Poszlibyśmy do MOK, do CKD 

rozbici. Placówka oświatowa, a za ścianą pub. To nie w porządku proszę państwa.                     

Panie Starosto to jest po prostu nie porządku wobec dzieci. Dorosłych może pan traktować jak 

pan uważa, ale to są dzieci, one nie są niczemu winne.” 

 

Starosta Zgierski Krzysztof Kozanecki odniósł się do wypowiedzi przedmówców.   

„To pięknie jak MDK jest broniony. To piękne, że MDK ma tak fantastycznych przyjaciół. 

Ma przyjaciół w Londynie, ma przyjaciół w Armenii, a także w dalekiej Australii.                       

To fantastyczne. To jest jeden z kolejnych dowodów znaczących o tym, że ten MDK dobrze 

funkcjonuje i że dobrze wypełnia swoje zadania. Tylko czasami ta miłość może powodować 

brak dystansu do tego, by spojrzeć na rzeczywistość i całe tło, na którym funkcjonuje MDK,  

nie tylko zgierski, ale i ozorkowski i aleksandrowski. Pani, która ostatnia występowała nie 

musiała wcale przepraszać za swoją wypowiedź, bo jakby wbrew idei samej pani 

wypowiedzi, właściwie zgadzała się pani  z naszą filozofią funkcjonowania, by jednak MDK 

przekazać do miasta. Przykład aleksandrowski jest przykładem fantastycznym i polegało to na 

tym, że to Burmistrz i jego radni przejęli do prowadzenia ten dom i teraz my dopłacamy do 

niego 380.000 zł, natomiast budżet roczny tego MDK to jest 800.000 zł. I dzięki wspólnym 

pieniądzom gminnym i powiatowym ta placówka kwitnie. Chcieliśmy tego samego dla 
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miasta, bo nas Powiat Zgierski nie stać na dawanie, tak jak w tym roku, 680.000 zł na 

prowadzenie MDK. Może dobrze by było, żebyście państwo wszyscy dowiedzieli się o tym, 

że do subwencji oświatowej powiat z innych kwot, nie przeznaczonych wcale na oświatę,            

ale i na drogi powiatowe, które są dziurawe, na pomoc społeczną, na różnego rodzaju 

działania administracyjne, musi rocznie dopłacić 10 milionów zł – których nie ma. To nie jest 

tak, że Starosta kogoś kocha, czy nie kocha, że chce inaczej traktować dzieci, bo to jest 

kłamstwo. Tylko, jeżeli trzeba na czymś oszczędzać to rolą polityków tutaj jest, by takie 

decyzje, czasami trudne, czasami takie, że jesteśmy za nie wyszydzani, wygwizdywani, 

podejmować. Jeżeli na działce tzw. oświata i kultura ja muszę na czymś zaoszczędzić to 

zaoszczędzę na kulturze. I to w taki sposób chciałem to zrobić, by wspólnie z miastem Zgierz, 

nie likwidując MDK, prowadzić działalność. Żeby dopłacać do tej działalności w mieście 

Zgierzu dając na to 400.000 zł rocznie. Nas na adaptację budynku na Dąbrowskiego, mimo 

najlepszych chęci, nie stać. Na dzień dobry trzeba by było tam włożyć 2 miliony zł, jeśli nie 

więcej. My takich pieniędzy nie mamy i nie będziemy mieli, bo nas na kredyty nie stać.              

My nie dostaniemy kredytu, bo żaden bank z Powiatem Zgierskim, przez najbliższe kilka lat, 

na temat kredytów nie będzie rozmawiał. I to jest powód, dla którego my budynku przy                  

ul. Dąbrowskiego nie będziemy teraz adaptować. Miasto Zgierz z nieznanych dla mnie 

powodów wycofało się z realizacji listu intencyjnego podpisanego 26 kwietnia tego roku. 

Mimo, iż to miasto Zgierz było inicjatorem rozpoczęcia rozmów na temat przejęcia. Na takiej 

decyzji straci MDK. MDK będzie funkcjonował dalej, Zarząd w tej kadencji nie będzie 

żadnych wniosków co do likwidacji tej placówki radnym składał, ale będziemy musieli 

ograniczyć jego działalność. W roku kalendarzowym nie będziemy mogli wydać więcej niż 

450.000 zł. Sama pani dyrektor doskonale wie, jakie to będą konsekwencje na ilość 

prowadzonych kółek zainteresowań i każdej działalności merytorycznej. To się odbije 

negatywnie. Miasto Zgierz teraz już na pewno nie pomoże. Nie wiem, mogę powiedzieć tylko 

tak, że jakoś tak się składa, że MDK zgierski ma tego pecha. Ci radni, którzy są radnymi już 

dawno pamiętają, że właściwie nie ma kadencji, w której by nie dyskutowano o tej placówce. 

Jest tak, że rozwiązano sprawę z Aleksandrowem, rozwiązano sprawę z Ozorkowem                            

- ze Zgierzem nie można mimo wielu różnych propozycji. Przypominam, że była propozycja 

przeniesienia MDK na ul. Sokołowską, była propozycja przeniesienia na ul. Dąbrowskiego 

12, była propozycja przeniesienia na ul. Dąbrowskiego 18 i były dwie propozycje przekazania 

do prowadzenia MDK przez Gminę Miasto Zgierz. Ze wszystkimi się udaje.                                   

Z Aleksandrowem się udało, z Ozorkowem się udało, natomiast ze Zgierzem nie. Żadnemu  

Zarządowi Powiatu Zgierskiego nie udało się tej sprawy rozwiązać. Jest to też mój osobisty 

zawód, jest to porażka. Dla polityka jest to zawsze porażka, jeśli jakiś plan, jakieś 

przygotowania, jakieś intencje biorą w niwecz i nie można ich realizować.  

Pani dyrektor i pani, która występowała mówiły o mojej miłości do Aleksandrowa, ale ja bym 

sobie tego życzył, żeby wszystkie gminy tak współpracowały z powiatem jak współpracuje 

Gmina Aleksandrów. Coraz lepiej się współpracuje z Gminą Miastem Ozorków.  

Jest mi przykro, że mimo mojego osobistego zaangażowania działalność bardzo dobrego 

MDK zgierskiego nie będzie mogła mieć tak świetlanej przyszłości jak pozostałe dwa MDK. 

Nie prawdą jest też, że władze powiatu są tylko patronem dla działań  MDK zgierskiego,                          

bo jak już wcześniej mówiłem to Powiat Zgierski finansuje działalność tej placówki, teraz 

jeszcze dalej będzie finansował i to jest kwota 680.000 zł oprócz różnych innych 

dodatkowych kwestii. A w miarę możliwości przedstawiciele władz Powiatu Zgierskiego 

uczestniczą w różnych imprezach organizowanych albo przez MDK, albo gdzieś na terenie 

Powiatu Zgierskiego. Nie może chyba dyrektor także zaprzeczyć temu, że jakiekolwiek 

inicjatywy natrafiają na mur niezrozumienia ze strony władz Powiatu Zgierskiego. Pragnę 

zwrócić także państwa uwagę, że  jesteśmy w tak specyficznej sytuacji, iż nikt tutaj oprócz 

czasami na Komisji Oświaty, nie zwraca na to uwagi, iż nie mamy powiatowego MDK                   

w Głownie, w gminie Głowno, w gminie Stryków, w gminie Ozorków i w gminie  Parzęczew. 

Tam też są dzieci, tam też te dzieci chcą działalności kulturalnej i mają podstawowe prawo do 
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tego. Tam też, jeśli już mówimy o prawie pisanym, powinny funkcjonować powiatowe domy 

kultury. Tylko nas zwyczajnie na to nie stać.  

Według mnie starego samorządowca młodzieżowe domy kultury powinny być prowadzone 

przez gminy, bo jest to moim zdaniem nierozerwalna działalność gminna. Dzieci 

uczęszczające do tych placówek, z racji swojego wieku, nie są w stanie przemieszczać się                  

z gminy do gminy, a działalność MDK czy w Aleksandrowie, czy w Ozorkowie,                           

czy w Zgierzu oparta jest o dzieci z tamtych społeczności. Dlatego uważam, że powinna to 

być działalność ustawowa gminna i jest to chyba jeden z kolejnych błędów naszych 

ustawodawców, że tak to ustawili. Wydawało by się, że możemy ten błąd naprawić – nie 

wyszło.  

Jakie są wnioski? Po pierwsze MDK będzie funkcjonował w strukturach organizacyjnych 

Powiatu Zgierskiego. Po drugie MDK będzie musiał ograniczyć swoją działalność. Nie wiem 

jaka będzie organizacja tej placówki od nowego roku szkolnego, bo pani dyrektor, mimo 

zapisów prawa ustawowego, nie wystąpiła do 15 maja do Starosty Zgierskiego o organizację 

na rok następny. Po trzecie MDK będzie funkcjonował dalej w swojej obecnej siedzibie, czyli 

przy ul. Długiej.” 

 

Ad. 14 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia             

XXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 13
50

. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała        


